
Grønne Vapnagaard

Grønt Udvalg er en del af beboer-
demokratiet. Udvalget består af 
beboere, der vil have indflydelse 
på fællesarealernes beplantning. 
Alle grønne projekter sker i sam-
arbejde med Grønt Udvalg. 

Når du på de følgende sider læser om 
driftens grønne planer for de fælles 
arealer, kan du være sikker på, at 
Grønt Udvalg først har godkendt dem.

I foråret præsenterede Vapnagaards 
grønne projektleder, Marianne Borch
mann, Grønt Udvalg for sine idéer 
til fornyelse og forskønnelse af de 
grønne fællesområder.

– Så snakkede vi om, hvad er godt og 
skidt, hvor meget kan vi nå, og hvad 
er der penge til, fortæller Marianne. – 
Grønt Udvalg godkendte mine forslag, 
og derfor har vi nu flere grønne projek
ter klar til i år og næste år.

Det gælder bl.a. beplantning langs 
den grønne kile, der løber gennem 
bebyggelsen, samt på arealerne langs 
ringvejen. Det kan du læse om på de 
følgende sider her i bladet. Se evt. 
Mariannes skitser på vapnet.dk

Anje Holmstad er formand for Grønt 
Udvalg. Hun fortæller: – Der er mange  
opgaver i sådan et stort område som 
Vapnagaard. De grønne områder er  
kun en af dem. Derfor nedsatte man  
for mange år siden Grønt Udvalg.

Tidligere skulle Grønt Udvalg godkende, 
hver gang driften ville købe en ny 
maskine, som f.eks. en hækkeklipper.  

Vi betjener hele Vapna-
gaard og ikke kun den 

blok, man selv bor i. Det er 
vigtigt at forstå dét, hvis 

man vil være medlem.
Anje, Grønt Udvalg

Sådan er det ikke længere. Nu er 
arbejdsredskaber lagt ind i vedlige
holdelses og fornyelsesplaner (PPV
planer) som en del af budgettet, som 
beboerne stemmer om på afdelingens 
årsmøde.

Grønt Udvalg har også fornyet sig selv 
siden dengang. I dag tæller udvalget 
12 engagerede medlemmer.

– Det er vigtigt, at der er en forståelse 
og et commitment mellem beboerde
mokratiet og de ansatte i driften. Det 
har svinget meget de sidste par år, det 
er jeg nødt til at sige. Beboerne er ikke 
altid blevet hørt. Der er der mange, der 
har oplevet, siger Anje.

– Jeg oplever, at det er blevet bedre. 
Der er kommet ny ledelse, og i Grønt 
Udvalg har vi Marianne som mellem
led. Hun forstår beboerdemokratiet. 
Men det nytter jo ikke, at det står og 
falder med, hvem der er ansat her og 
nu, vel? 

– Jeg synes også, det er godt, at driften 
er begyndt at informere mere f.eks. 
på facebook. Beboerne vil gerne vide, 
hvad der sker, siger hun bestemt.

– Der er plads til et par stykker mere 
i Grønt Udvalg. Interesserede beboere 
er velkomne til at henvende sig til mig.
Vi betjener hele Vapnagaard og ikke 
kun den blok, man selv bor i. Det er 
vigtigt at forstå dét, hvis man vil være 
medlem, slår Anje fast. 

Anje og Marianne fortæller, at det er 
meget årstidsbestemt, hvor ofte Grønt 
Udvalg mødes. De mødes, når der er 
noget konkret at snakke om og tage 
stilling til. Ind imellem går de ture 
rundt i området. 

Kontakt Anje Holmstad på tlf. 6131 
4095. Se listen over Grønt Udvalgs 
medlemmer på vapnet.dk

Beboernes grønne udvalg

Anje (th.) og Marianne er enige om, 
at de ikke er enige om alt. – Men vi er 
gode til at samarbejde, siger de. Det 
gælder også de øvrige medlemmer af 
Grønt Udvalg.
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